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Παρόντες: Εκπρόσωπος ΕΛΜΕ Γεωργούτσος Π., εκπρόσωποι Ένωσης Γονέων Δεκούλλου Μ. 

και Λαμπαδαρίου Κ., εκπρόσωπος Συλλόγου Εκπαιδευτικών ΠΕ Μελαμπιανάκη Ζ., 

εκπρόσωπος Δ Διεύθυνσης Γουρναρόπουλος Γ. και ο Πρόεδος Π. Συρίγος.  

Τα θέματα ήταν: 

1.    Παραχώρηση σχολικών χώρων για δραστηριότητες σε 1ο,2ο,3ο, 4ο 5ο, 6ο, 7ο, 12ο, 13ο, Αγ. 

Ανδρέας Δημοτικά Σχολεία Ν. Σμύρνης 

2.    Ενημέρωση για οικονομικά θέματα Σχολικών Επιτροπών 

3.    Ενημέρωση σχετικά με την εφαρμογή του προγράμματος δίχρονης υποχρεωτικής προσχολικής 

εκπαίδευσης σε σχολεία Δήμου Ν. Σμύρνης. 

 

1. Για τις παραχωρήσεις χώρων.  

 

Από την πλευρά μας είχε ήδη κατατεθεί το παρακάτω κείμενο: 
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Σχετικά με την παραχώρηση χώρων των Δημοτικών Σχολείων 

Με αφορμή την εισήγηση στη Δημοτική Επιτροπή Παιδείας για Παραχώρηση σχολικών χώρων για δραστηριότητες σε 1ο,2ο,3ο, 4ο 

5ο, 6ο,7ο, 12ο, 13ο, Αγ. Ανδρέας Δημοτικά Σχολεία Ν. Σμύρνης,  έχουμε να παρατηρήσουμε τα παρακάτω: 

Τα σχολεία μας είναι και πρέπει να είναι ανοιχτά στην κοινωνία. Κατά τη γνώμη μας όμως, υπάρχουν προϋποθέσεις για 

την παραχώρηση των χώρων των σχολείων οι οποίες πρέπει να γίνονται σεβαστές από την εκάστοτε Σχολική Επιτροπή και το 

Δημοτικό Συμβούλιο. 

1. Οι δραστηριότητες αυτές να μην παρεμποδίζουν τη λειτουργία του σχολείου, ούτε του πρωινού ούτε του ολοήμερου 

προγράμματος, να γίνονται δηλαδή μετά τις 4μμ.  

2. Οι παραχωρήσεις να έχουν τη σύμφωνη γνώμη των Διευθυντών/τριών και των Συλλόγων Διδασκόντων και να μην 

παρεμποδίζουν είτε απογευματινές εκδηλώσεις-συγκεντρώσεις-αθλητικές δραστηριότητες της σχολικής κοινότητας δηλαδή του 

σχολείου, των εκπαιδευτικών και των  Συλλόγων Γονέων.  

3. Να μην υπεισέρχεται σε αυτές τις παραχωρήσεις ιδιώτης που ασκεί ιδιωτικό κερδοσκοπικό έργο και, εκμεταλλευόμενος τις 

εγκαταστάσεις του σχολείου, εισπράττει «δίδακτρα». Να μην παραχωρούνται  οι χώροι των σχολείων μας για προγράμματα, τα 

οποία απευθύνονται επιλεκτικά σε μεμονωμένους μαθητές ή σε ομάδες μαθητών, με κριτήρια οικονομικοκοινωνικά και αποκλείουν 

άλλους μαθητές που δεν έχουν την οικονομική δυνατότητα. 
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4. Να κατατίθεται αντίγραφο του Καταστατικού και συγκρότησης ΔΣ του  αθλητικού φορέα, καθώς και βεβαίωση εγγραφής στην 

αρμόδια, ανάλογα με το άθλημα, Ομοσπονδία, όπως ορίζει ο σχετικός νόμος.  

5. Να υπάρχει ρήτρα αποκατάστασης των τυχόν ζημιών που θα προκύψουν από τη χρήση των χώρων του σχολείου. 

6. Να διατεθεί όπου ζητείται φύλακας για να επιτηρεί το συγκρότημα τις ώρες αυτές. Να υπάρχει μέριμνα για την ασφάλεια 

των μαθητών/τριων κατά τη διάρκεια του προγράμματος  

7. Να μην επιτρέπεται η υλοποίηση των προγραμμάτων των εν λόγω συλλόγων πριν την απόφαση παραχώρησης χώρων 

από τη Σχολική Επιτροπή. 

8. Να υπάρξει μια ισομερής κατανομή των αθλητικών δραστηριοτήτων των συλλόγων στα σχολεία του δήμου ώστε να 

καλύπτονται οι ανάγκες όλων των μαθητών της περιοχής. 

9. Η παραχώρηση χώρων των σχολείων μας σε καμιά περίπτωση δεν πρέπει να αφορά οργανώσεις και συλλογικότητες με 

ρατσιστική και φασιστική δράση και ιδεολογία.   

 
 

Από την Ένωση Γονέων κατατέθηκε το παρακάτω κείμενο: 
 

 

17.12.2019 

ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΗ ΣΧΟΛΙΚΩΝ ΧΩΡΩΝ - ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Δ.Ε.Π 18ης ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2019 

Σε ό,τι αφορά το πρώτο θέμα της συνεδρίασης της Τετάρτης 18/12 για την παραχώρηση σχολικών χώρων στα 1ο,2ο,3ο, 4ο 5ο, 

6ο,7ο, 12ο, 13ο, Αγ. Ανδρέας Δημοτικά Σχολεία Ν. Σμύρνης έχουμε να παρατηρήσουμε ότι: 

Η ΔΕΠ καλείται να γνωμοδοτήσει για αιτήματα παραχωρήσεων που ήδη έχουν δρομολογηθεί από την ΕΣΕΠΕ και μάλιστα μετά από 

τρεις διαδοχικές συνεδριάσεις και αντίστοιχες ψηφοφορίες. Είτε ικανοποιήθηκαν είτε παραπέμφθηκαν στο Δημοτικό Συμβούλιο 

όπως ορίζουν  

α) η από 15/11/17 308/2017 απόφαση του ΔΣ ( ΑΔΑ:ΨΝ9ΑΩΚ3-ΞΩΗ )  

β) η από 13/10/17 ( αρ.πρ. 71975/26206 ) απάντηση της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Αττικής στο 048/29/08/2017 έγγραφο της 

ΕΣΕΠΕ   

Επειδή δεν κατανοούμε τον σκοπό για τον οποίο τα συγκεκριμένα αιτήματα  θα απασχολήσουν την συνεδρίαση της 18ης / 12ου  

καταθέτουμε γραπτώς και για κάθε περίπτωση την παρούσα εισήγηση σε ό,τι αφορά την παραχώρηση των σχολικών χώρων μαζί με 

την πάγια θέση μας πως τα δημόσια σχολεία, ως χώροι μάθησης, πολιτισμού, αξιών και διακίνησης ιδεών οφείλουν να είναι 

ανοιχτά στην τοπική κοινωνία και στις ανάγκες της. 

      

ΕΙΣΗΓΗΣΗ 

Σύμφωνα και με την ισχύουσα νομοθεσία εισηγούμαστε τα εξής: 

Η Σχολική Επιτροπή  παραχωρεί σχολικούς χώρους : 

Σε εσωσχολικούς φορείς :  

Σύλλογοι Γονέων και Κηδεμόνων, ΕΛΜΕ,  Σύλλογοι δασκάλων- νηπιαγωγών, µαθητικές κοινότητες, κ.λ.π. κατά προτεραιότητα. 

Όπου το αίτημα έχει να κάνει με την άσκηση του θεσμικού ρόλου των παραπάνω εξουσιοδοτείται ο διευθυντής του σχολείου να 

παρέχει οπωσδήποτε την άδεια.  

Σε εξωσχολικούς φορείς : 

Τοπικούς συλλόγους, πολιτιστικούς, αθλητικούς, κοινωφελούς χαρακτήρα και συλλογικότητες της πόλης για την διεξαγωγή 

ημερίδων, εκδηλώσεων και δράσεων κοινού ενδιαφέροντος οι σχολικοί χώροι παραχωρούνται μόνον και εφόσον : 



- Έχει διασφαλιστεί ότι κατά τη διάρκεια την χρήσης τους από τους φορείς και για τον σκοπό που αυτή αιτείται, ΔΕΝ υπάρχει 

κίνδυνος σοβαρών φθορών και ζηµιών και δεν διακυβεύεται / απειλείται η ασφάλεια των παρευρισκοµένων, κυρίως όταν πρόκειται 

για παιδιά.  

-Διασφαλίζεται ότι δεν παρακωλύεται η εφαρµογή του σχολικού προγράµµατος, η λειτουργία του σχολείου, καθώς και 

προγράμματα ή δράσεις εκπαιδευτικών και μαθητών που πραγματοποιούνται εκτός σχολικού ωραρίου. 

- Σε κάθε περίπτωση η Σχολική Επιτροπή προκειμένου να αποφασίσει, θεμιτό είναι να λαµβάνει υπόψη της την έγγραφη θετική ή 

αρνητική εισήγηση του ∆ιευθυντή της Σχολικής Μονάδας. 

-ΔΕΝ παραχωρούνται σχολικοί χώροι σε ιδιωτικές επιχειρήσεις κερδοσκοπικού χαρακτήρα. 

-ΔΕΝ παραχωρούνται σχολικοί χώροι σε φορείς που προάγουν αντιδημοκρατικά ήθη και αξίες καθώς και σε ρατσιστικά ή 

φασιστικά μορφώματα. 

Οι δραστηριότητες – εκδηλώσεις που θα λαμβάνουν χώρα στους σχολικούς χώρους 

σε τακτική βάση οφείλουν: 

- Να πραγματοποιούνται με ευθύνη των φορέων ( ως προς τη φύλαξη του χώρου κατά τις ημέρες και τις ώρες που κάνουν χρήση 

και ως προς την προστασία των ανηλίκων που θα παραβρίσκονται στον σχολικό χώρο)  

- Να προσιδιάζουν  στο εκπαιδευτικό έργο κι εξυπηρετούν διδακτικούς, παιδαγωγικούς, αθλητικούς και πολιτιστικούς σκοπούς. 

- Να είναι σύμφωνες με το καταστατικό που διέπει τη λειτουργία τους και σε συνάφεια με τους σκοπούς που αναφέρονται σε αυτό.  

- Επίσης, δεν επιτρέπεται αλλαγή του σκοπού της χρήσης που θα αναφέρεται από τον αιτούντα στην αίτηση παραχώρησης 

- Να μην απευθύνονται επιλεκτικά σε µεµονωµένους μαθητές ή σε οµάδες µαθητών, µε οικονομικοκοινωνικά κριτήρια 

αποκλείοντας άλλους μαθητές που δεν έχουν οικονοµική δυνατότητα. 

- Να παρέχουν στις σχολικές επιτροπές συμβολικό- έστω- αντίτιμο έτσι ώστε αυτές να μπορούν να ανταπεξέλθουν στην αυξημένη 

δαπάνη κατανάλωσης ρεύµατος, νερού, υλικών καθαριότητας, φθοράς σχολικών κτιρίων και εξοπλισμού  λόγω συχνής ή εντατικής 

χρήσης. 

-  Δεν επιτρέπεται η μόνιμη εγκατάσταση αντικειμένων από το φορέα 

προς εξυπηρέτηση των δραστηριοτήτων του (εξέδρες, τάπητες, επιτοίχιες μπάρες...) 

- Η παραχώρηση προς τον αιτούμενο φορέα δεν είναι γενικής φύσεως. Η έγκριση ισχύει µέχρι την ημερομηνία που θα αναφέρεται 

στην αίτηση και στην έγκριση της παραχώρησης.  

- Επίσης, δεν επιτρέπεται αλλαγή του σκοπού της χρήσης που θα αναφέρεται από τον αιτούντα στην αίτηση παραχώρησης 

Σε κάθε περίπτωση οι φορείς που θα χρησιμοποιήσουν τους σχολικούς χώρους πρέπει: 

1. Να δηλώνουν εγγράφως ότι αναλαµβάνουν  την ευθύνη για την ασφάλεια, την προστασία και τη φύλαξη του σχολικού χώρου µε 

τον ορισµό υπευθύνου/ων.  

2. Να δηλώνουν εγγράφως ότι αναλαμβάνουν την καθαριότητα του χώρου που θα χρησιμοποιηθεί ώστε να παραδίδονται οι χώροι 

έτοιµοι προς χρήση στους εκπαιδευτικούς και στους μαθητές.  

3. Να δηλώνουν εγγράφως ότι θα τηρήσουν απαρέκλιτα τους κανόνες παραχώρησης, όπως: τήρηση ωραρίου, κανόνες υγιεινής, 

καθαριότητα, σεβασµός στο χώρο του σχολείου ...  

4. Να δηλώνουν εγγράφως ότι θα αναλάβουν την ευθύνη για την αποκατάσταση τυχόν ζημιών και φθορών που θα προκύψουν κατά 

τη χρήση από τους ίδιους ή εξ' αιτίας αυτής.   

5. . Στις περιπτώσεις που οι παραπάνω φορείς δεν ανταποκρίνονται σε αυτές τις προϋποθέσεις και δημιουργούν προβλήματα 

λειτουργίας ή καθαριότητας ή ανισότητας στο σχολείο, τους αφαιρείται το δικαίωμα χρήσης των σχολικών χώρων 

(Γ1/153/567/04.05.1988).  

Θεσµικό πλαίσιο για την παραχώρηση σχολικών χώρων  

1. Η Εγκ. Δ4/1171/19.12.1984 ΥΠΕΠΘ περί παραχώρησης σχολικών χώρων . 

2. Ο N. 1566/1985 (ΦΕΚ 167/30.09.1985 τ. Α΄) άρθρο 41, παρ. 3, περί χρήσης σχολικών κτιρίων. 

3. Η Εγκ. Γ1/153/567/04.05.1988 ΥΠΕΠΘ περί χρήσης σχολικών κτιρίων από Συλλόγους Γονέων . 

4. Ο N. 1894/1990 (ΦΕΚ 110/27.08.1990 τ.Α΄) άρθρο 5, περί Σχολικής περιουσίας και λειτουργίας σχολείων . 

5. Ο Ν. 2009/1992 (ΦΕΚ 24/14.02.1992 τ. Α') άρθρο 31 περί θεμάτων σχολικής στέγης. 

6. Ο Ν. 2240/1994, «Συμπλήρωση διατάξεων για τη Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση και άλλες διατάξεις», άρθρο 5 . 

7. Ο Ν. 2218/1994 (ΦΕΚ 90/13.06.1995 τ. Α΄) άρθρο 3 περί αρμοδιοτήτων Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης  

8. Η Εγκ. Φ.3/1120/Γ1/1380/17.10.1996 ΥΠΕΠΘ περί παραχωρήσεων αιθουσών . 

9. Η Εγκ. Δ4/804/16.12.1997 ΥΠΕΠΘ περί χρήσης σχολικών χώρων . 

10. Η Εγκ. Φ.3/158/Γ1/210/20.02.1998 ΥΠΕΠΘ περί παραχώρησης και χρήσης σχολικών χώρων . 

11. Η Εγκ. Δ4/170/05.05.1998 ΥΠΕΠΘ περί παραχώρησης σχολικών χώρων . 

12.  Η Εγκ. Γ4/1392/21 1998 ΥΠΕΠΘ περί παραχώρησης σχολικών χώρων . 

13. Ο Ν. 2690/1999, «Κύρωση του Κώδικα διοικητικής διαδικασίας», άρθρο 20 . 



14. Το ΠΔ 161/2000 (ΦΕΚ 145/23.06.2000) άρθρο 1 παρ. 5 περί αρμοδιοτήτων Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης. 

15. Η Εγκ. Φ.3/929/Γ1/720/14.09.2000 ΥΠΕΠΘ περί χρήσης σχολικών χώρων . 

16. Η Εγκ. Γ2/8561/28.01.2003 ΥΠΕΠΘ περί μίσθωσης σχολικών εργαστηρίων. 

17. Ο N. 3852/2010, άρθρο 94 παρ. 4 και άρθρο 103 παρ. 2 και 5 περί συγχώνευσης Ν.Π.Δ.Δ. 

18. Ο Ν. 3463/2006, άρθρο 75 περί αρμοδιοτήτων των Δήμων.  

19. Η Εγκ. 8440/24.02.2011 Υπ. Εσωτ., Αποκ. & Ηλεκτρ. Διακυβ. περί καθορισμού λειτουργίας Σχολ. Επιτροπών . 

20. Ο Ν. 4027/2011 ( ΦΕΚ 233/04.11.2011 τ. Α') άρθρο 32 περί κατάργησης των Γραφείων Π.Ε. και Δ.Ε. 

 

 

Για το Δ.Σ. 

                                 

 
 

Ο Πρόεδρος της ΔΕΠ Π. Συρίγος είπε ότι συμφωνεί απόλυτα με τις προϋποθέσεις που 

μπαίνουν από το Σύλλογό μας και την Ένωση Γονέων και ότι αυτές είναι μέσα στο νόμο, επομένως 

πρότεινε να προχωρήσουμε ομόφωνα στην πρόταση προς το Δημοτικό Συμβούλιο να εγκρίνει τις 

παραχωρήσεις. Είπε επίσης ότι η απόφαση ανήκει στην ΕΣΕΠΕ, που με απόφαση Δημοτικού 

Συμβουλίου της έχει δοθεί. Τα αθλητικά σωματεία είναι μη κερδοσκοπικού χαρακτήρα και πρέπει 

να τηρούν τις προϋποθέσεις ασφάλειας και καθαριότητας των χώρων.  

Από την πλευρά μας μπήκαν οι παρακάτω διαφωνίες:  

Α. Διαφωνούμε με την παραχώρηση χώρου για το 4ο -Αγ. Ανδρέας Δημ. Σχ. εφόσον δεν υπάρχει 

συμφωνία των δύο Διευθυντριών για την παραχώρηση χώρου για τη συγκεκριμένη δραστηριότητα, 

πόσο μάλλον που στο παρελθόν η δραστηριότητα αυτή, ως ιδιωτικό έργο, είχε ασκηθεί μέσα στο 

χώρο του σχολείου χωρίς καμιά ενημέρωση και με τρόπο παράνομο.  Επιπλέον έχει γίνει έγγραφο 

προς τη Σχ. Επιτροπή για το θέμα αυτό από τις δύο Διευθύντριες, με την οποία ζητούν να μην 

παραχωρηθεί ο χώρος.  

Η απάντηση του κ. Συρίγου ήταν ότι τώρα είναι νόμιμη παραχώρηση, κόβει αποδείξεις κλπ και ότι 

δεν έχει σημασία τι συνέβαινε παλιά. Επίσης ότι ακόμα και αν οι διευθύντριες δεν θέλουν, μπορεί να 

εγκριθεί από το Δημοτικό Συμβούλιο. 

Β. Διαφωνούμε με την παραχώρηση χώρου στο 1ο Δημοτικό εάν δεν τηρηθεί η προϋπόθεση που 

βάζει ο Διευθυντής, δηλαδή να διατεθεί φύλακας για όλη την ώρα που χρησιμοποιείται το σχολείο 

από τα αθλητικά σωματεία.  

Σημείωσε απλά την αρνητική ψήφο μας για τα δύο, επισημαίνοντας όμως ότι δεν είναι προϋπόθεση 

να συμφωνούν οι διευθυντές.  

Ο κ. Γουρναρόπουλος έβαλε ζήτημα ότι δεν είναι αρμοδιότητα της ΔΕΠ η απόφαση παραχώρησης 

των χώρων και δε θέλει να μπει καθόλου σε αυτή τη διαδικασία και ζήτησε να καταγραφεί η άποψή 

του. Επίσης, σχετικά με το θέμα της παραχώρησης στα αθλητικά σωματεία, είπε ότι είναι καλό να 

αποφασίζει το Δημοτικό Συμβούλιο.  

 Ο κ. Συρίγος του απάντησε ότι εντάσσεται στην οργάνωση και λειτουργία των χώρων των 

σχολείων και ότι εισηγείται δεν αποφασίζει.  

Επίσης διευκρινίστηκε ότι στις παραχωρήσεις χώρων το σχολείο, οι εκπαιδευτικοί του, οι σύλλογοι 

εκπαιδευτικών, οι σύλλογοι γονέων και μετά όλοι οι υπόλοιποι πολιτιστικοί και αθλητικοί σύλλογοι.  



Επίσης ο κ. Συρίγος μας ενημέρωσε ότι υπάρχει μια επιστολή όλων των αθλητικών σωματείων της 

πόλης σχετικά με την παραχώρηση χώρων η οποία θα κατατεθεί στο Δημοτικό Συμβούλιο.  

Η Ένωση Γονέων και η ΕΛΜΕ τοποθετήθηκαν τελικά ότι συμφωνούν με την τήρηση των 

προϋποθέσεων.  

Η θετική εισήγηση προς το Δημοτικό Συμβούλιο (να παραχωρηθούν οι χώροι σε όσους 

πληρούν τις προϋποθέσεις) εγκρίθηκε πλειοψηφικά με τη δικιά μας αρνητική ψήφο σχετικά με 

το 4ο –Αγ Ανδρέας και το 1ο Δημοτικά Σχολεία. 

 
  

2. Για τα οικονομικά των Σχολικών Επιτροπών  
 

Παρών ήταν μόνο ο κ. Κρικρής Πρόεδρος της ΕΣΕΔΕ.  

Ενημέρωσε ότι η ΕΣΕΔΕ έχει σήμερα υπόλοιπο 33.000 ευρώ, με πληρωμένα τα τιμολόγια, 

ΔΕΚΟ, καθαρίστριες. Θα πάρει έκτακτη επιχορήγηση 25.000 και για θέρμανση 10.000 ευρώ, 

ενώ δόθηκε η δεύτερη δόση (300 ευρώ) στους Διευθυντές/τριες.  

Μέχρι μέσα Φεβρουαρίου θα πάρει επιπλέον 35.000.  

 

Ο Πρόεδρος της ΕΣΕΠΕ κ. Σαρδιανός δεν ήταν παρών. Υπήρξε δέσμευση του κ. Συρίγου ότι 

θα γίνει ενημέρωση για τα οικονομικά της ΕΣΕΠΕ μια επόμενη φορά. 

Στα πλαίσια της ενημέρωσης επίσης,  

• Έγινε συζήτηση για το θέμα των καθαριστριών και του απαράδεκτου καθεστώτος της 

πληρωμής τους ανά αίθουσα διδασκαλίας και ζητήθηκε να αλλάξει για να μπορούν να 

εξυπηρετηθούν τα σχολεία. Από την πλευρά του κ. Συρίγου, υπήρξε ο ισχυρισμός ότι ο 

Δήμος Νέας Σμύρνης είναι από τους ελάχιστους πανελλαδικά που έχει πληρώσει τις 

καθαρίστριες και ενημέρωσε ότι θα πάρουν μια μικρή αύξηση από το Γενάρη, αλλά δεν είναι 

αρμοδιότητα του Δήμου να αλλάξει τη σύμβαση.  

• Για τους εργαζόμενους Γενικών Καθηκόντων, ενημερωθήκαμε ότι θα γίνει νέα πρόσληψη το 

Φεβρουάριο. Θα γίνει αίτημα από τη ΔΕΠ για να προσληφθεί ότι είναι δυνατόν σε επιπλέον 

προσωπικό για τα σχολεία (γραμματειακή κλπ) στο πλαίσιο αυτό.  

• Τα σχολεία σε ετήσια βάση παίρνουν περίπου 600 ευρώ. Ζητήσαμε να αυξηθεί το ποσόν 

αυτό. 
 

3. Για τη δίχρονη υποχρεωτική προσχολική αγωγή και εκπαίδευση 
 

Από την πλευρά μας είχαμε καταθέσει το υπόμνημα του Συλλόγου (επισυνάπτεται) , στο οποίο 

γινόταν οι παρακάτω ενδεικτικές συγκεκριμένες προτάσεις: 

 
1. ΚΕΝΤΡΙΚΟ ΚΤΙΡΙΟ ΠΡΟΣΚΟΠΩΝ ΝΕΑΣ ΣΜΥΡΝΗΣ: Αριθμός αιθουσών 6. Οι αίθουσες 

χρησιμοποιούνται από τους προσκόπους μόνο τα Σαββατοκύριακα. Να γίνει συμφωνία του 

Δήμου με την Ένωση Προσκόπων για ενοικίαση.  

2. ΙΕΚ ΠΑΠΑΣΤΡΑΤΕΙΟΥ: Αριθμός αιθουσών 1. Στις 19/1/2015, εγκρίθηκε από το Δημοτικό 

Συμβούλιο η «ίδρυση του 12ου Νηπιαγωγείου Νέας Σμύρνης, ως μονοθέσιου κλασσικού ή 

ολοήμερου στις πρώην εγκαταστάσεις του ΙΕΚ Νέας Σμύρνης, στο ισόγειο επί της οδού 

Μηδείας & Κύπρου, στο κτήμα Παπαστράτου, με είσοδο από την οδό Μηδείας, δεδομένης της 



μεταφοράς του ΙΕΚ σε άλλο χώρο». Επίσης, στις 7/9/2018, έγγραφο του Δήμου με αρ. 

Πρωτοκόλλου 20076 και τίτλο ΕΓΚΡΙΣΗ ΤΕΧΝΙΚΟΥ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ 2019, αναφέρει κονδύλι 

74.390 ευρώ για τη διαμόρφωση χώρων του 12ου Νηπιαγωγείου, το οποίο όπως μας 

διαβεβαιώνουν οι αρμόδιοι 3 (τρία) χρόνια τώρα, είναι σχεδόν έτοιμο να λειτουργήσει.  

3. ΚΤΙΡΙΟ ΠΛΑΤΕΙΑΣ ΖΑΡΙΦΗ: Αριθμός αιθουσών 2. Διεκδικούμε μεταστέγαση υπηρεσίας 

και εάν χρειάζεται, αλλαγή χρήσης οικοπέδου.  

4. ΚΤΙΡΙΑ ΑΙΓΑΙΟΥ 47 ΚΑΙ  ΕΛ.ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ 4 για αγορά η ενοικίαση. 

5. ΚΤΙΡΙΟ ΓΕΧΑ: ΑΓΝΩΣΤΟΣ αριθμός αιθουσών. Το κτίριο της «ΓΕΧΑ» που 

βρίσκεται απέναντι από το δημαρχείο στην Ελ. Βενιζέλου ανήκει στον Δήμο Νέας Σμύρνης. 

Είχε παραχωρηθεί στην Πανελλήνια Ένωση Γονέων «Χριστιανική Αγωγή» (ΓΕΧΑ) από το 

1956 και στεγάζει τη «ΓΕΧΑ» μέχρι σήμερα. Το κτίριο είναι συνεχώς άδειο, με τις πόρτες 

κλειστές. Στο χώρο αυτό στεγάζεται ήδη παράρτημα του 10ου Νηπιαγωγείου. Ζητάμε να 

αποδοθεί το κτίριο και να αξιοποιηθεί για τις ανάγκες της Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης.  

6. 9ο ΝΗΠΙΑΓΩΓΕΙΟ: ΝΑ ΦΤΙΑΧΤΕΙ ΚΑΝΟΝΙΚΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΙΘΟΥΣΑ 

 
 

Η Ένωση Γονέων επίσης είχε καταθέσει το παρακάτω κείμενο: 
 

 

ΠΡΟΣΧΟΛΙΚΗ ΑΓΩΓΗ 

                                                                                                                 17/12/2019 

ΤΟΠΟΘΕΤΗΣΗ ΣΤΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ Δ.Ε.Π ΤΗΣ 18ης ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2019 

Δεδομένων 

α) της εφαρμογής της υποχρεωτικής δίχρονης προσχολικής αγωγής και στον Δήμο μας από το ερχόμενο σχολικό έτος 

και 

β) το γεγονός ότι ελάχιστα προνήπια εγγράφονται σήμερα στα νηπιαγωγεία μας λόγω έλλειψης θέσεων, ζητάμε από τη 

Δημοτική Επιτροπή Παιδείας να δρομολογήσει αμέσως και κατά απόλυτη προτεραιότητα λύσεις για το πρόβλημα της 

στέγασής τους στην κατεύθυνση της ενιαίας, δωρεάν και αποκλειστικά δημόσιας δίχρονης προσχολικής αγωγής για 

όλα τα παιδιά. 

    Υπενθυμίζουμε πως πάγιο αίτημα της Ένωσης Γονέων ήταν και παραμένει η ανάγκη ανέγερσης ενός νέου δημοτικού 

σχολείου και τουλάχιστον ενός νηπιαγωγείου. Η Ένωση κατά το παρελθόν, μαζί με συλλόγους γονέων και τον Σύλλογο 

των Εκπαιδευτικών Π.Ε, έχει προτείνει λύσεις που έχουν βρει ανταπόκριση όπως πχ. η αξιοποίηση του οικοπέδου στην 



περιοχή Δέγλερη για το οποίο υπάρχει δέσμευση του Δημοτικού Συμβουλίου με απόφασή του από το 2012 πως 

προορίζεται για σχολικό συγκρότημα.  

  Διαμαρτυρόμενοι για την κωλυσιεργία των αρμοδίων στο χρονικό διάστημα που πέρασε και πιστεύοντας πως 

υπάρχουν και άλλες λύσεις τις οποίες ούτε γνωρίζουμε ούτε έχουμε την αρμοδιότητα να υποδείξουμε, περιμένουμε 

λεπτομερή ενημέρωση επί τούτου και συγκεκριμένες πλέον προτάσεις για αίθουσες που θα πληρούν τις απαιτούμενες 

προδιαγραφές ( όχι προκάτ ), αφού το χρονικό περιθώριο που υπήρχε έχει πλέον παρέλθει και τον Σεπτέμβριο θα  

βρεθούμε όλοι αντιμέτωποι με την αγωνία και την δικαιολογημένη  αγανάκτηση των οικογενειών που δεν θα μπορούν να 

ικανοποιήσουν το αναφαίρετο δικαίωμά τους να εγγράψουν τα παιδιά τους σε δημόσιο σχολείο της πόλης που κατοικούν. 

Το Δ.Σ. 

 

Ο κ. Συρίγος μας ενημέρωσε ότι στα πλαίσια της υποχρέωσης του Δήμου Νέας Σμύρνης να 

εφαρμόσει τη δίχρονη υποχρεωτική εκπαίδευση από το 2020-21, είναι σε επικοινωνία με το 

Υπουργείο για το θέμα. Το Υπουργείο εκτιμά ότι χρειάζονται 5- 6 επιπλέον αίθουσες. Τους έχει 

δώσει το πρακτικό της τριμερούς που υπογράψαμε το καλοκαίρι. Υπάρχει μια επίσημη αλληλογραφία, 

έχει γίνει μια συνάντηση, διερευνούν λύσεις που είναι περίπου αυτές που έχουν ήδη διατυπωθεί στο 

παρελθόν μαζί με κάποιες νέες προτάσεις. Στις αρχές του χρόνου θα είναι σε θέση να μας 

ενημερώσει για τη λύση ή μη λύση του προβλήματος αυτού.  Και ότι είναι κατά της λύσης για 

τοποθέτηση ΠΡΟΚΑΤ σε ήδη υπάρχοντα σχολεία. Κάποιες από τις λύσεις είναι και αυτές που 

διατυπώνονται στο υπόμνημα του Συλλόγου Εκπαιδευτικών ΠΕ και κάποιες άλλες.  
 

Υπήρξε έντονη αντίδραση από τη δικιά μας πλευρά σχετικά με την αποδοχή της εκτίμησης 

ότι επαρκούν 5-6 αίθουσες επιπλέον. Τα πορίσματα των τριμερών είναι σαφέστατα. Και έχουν 

υπογραφεί στις τριμερείς, από τον κ. Συρίγο η ανάγκη 12-13 επιπλέον αιθουσών (4/6/2019), και 

15-18 επιπλέον αιθουσών (22/11/2018) από τον κ. Δήμαρχο.  

 Του παραδόθηκαν ξανά τα πορίσματα των τριμερών (που έχει υπογράψει και ο ίδιος) για να τα 

ξαναστείλει στο Υπουργείο.   

Από την πλευρά μας επίσης τέθηκαν επιπλέον προτάσεις για οικόπεδα (πχ Αιγαίου και Ευξείνου 

Πόντου) και για το Παλλάδιο. Μας απαντήθηκε ότι είναι όλα υπόψη τους αλλά είναι μπερδεμένες 

ιδιοκτησίες, όπως πχ το κτήμα Δέγλερη, που εδώ και 18 χρόνια δεν έχει ξεκαθαρίσει το 

ιδιοκτησιακό καθεστώς. Για το Παλλάδιο δεν υπήρχε κάποια επιπλέον πιο συγκεκριμένη 

ενημέρωση. 

Σε ερώτηση όμως για τον ακριβή αριθμό των αιθουσών που θα μπορέσει ο Δήμος να έχει έτοιμες 

το Σεπτέμβρη, η απάντηση ήταν «καμία», «ίσως δύο», χωρίς καμιά συγκεκριμένη δέσμευση.  

 

Σημείωση: Σε επικοινωνία με τον κ. Κέντρο την επόμενη μέρα, υπήρχε σαφής διαβεβαίωση ότι από 

τη Δ Διεύθυνση προς το Υπουργείο δόθηκαν τα στοιχεία των τριμερών και μόνο αυτά.  

 

Επιφυλασσόμαστε για την ενημέρωση που θα γίνει από τον κ. Συρίγο στις αρχές του 2020.  

 

Η εκπρόσωπος του Συλλόγου Εκπαιδευτικών ΠΕ Νέας Σμύρνης 

 στην Δημοτική Επιτροπή Παιδείας  

Μελαμπιανάκη Ζέττα. 


